
نماینده اهواز در مجلس با بیان اینکه در بحث 
برخورد غیر  با  کارون  انتقال آب سرشاخه های 
مواجه  کشور  آب  مسئولان  سوی  از  صادقانه 
شده ایم، گفت: این انتقال آب را برای تامین آب 
صنعتی  مصارف  برای  بلکه  خواهند  نمی  شرب 

می خواهند.
سید کریم حسینی اظهار داشت: در زمینه انتقال 
مرکزی  فلات  به  کارون  سرشاخه های  از  آب 
یازدهم  مجلس  کار  به  آغاز  اول  روز  از  ایران 
نمایندگان  حتی  هستیم؛  و  بوده  موضوع  پیگیر 

دوره یازدهم خوزستان هم پیگیر بوده اند.
صادق  ما  با  آب  انتقال  بحث  در  مسئولان   *

نبودند
همه  مجلس  در  اکنون  هم  داد:  ادامه  حسینی 
تعطیلی  پیگیر  خوزستان  استان  نماینده   18
های  سرچشمه  آب  انتقال  برای  که  طرح هایی 
خوزستان و چهارمحال هستیم. در این رابطه نیز 
مکاتبات متعددی با وزارت نیرو و شخص وزیر 
و رئیس سازمان حفاظت محیط زیست داشتیم 
سوی  از  غیرصادقانه  برخورد  با  متاسفانه  که 

مسئولان آب کشور مواجه شده ایم.
عنوان  به  ما  مجلس: صحبت  در  اهواز  نماینده 
نماینده مردم در جلساتی که با حوزه وزارت نیرو 
برای  دلیل   10 ما  اگر  که  است  این  ایم  داشته 
مرکزی  فلات  به  خوزستان  از  آب  انتقال  عدم 
داریم آنها یک دلیل منطقی، علمی و کارشناسی 

برای این انتقال آب ندارند.
سوی  از  تنها  نه  مطالبه  این  افزود:  حسینی 
شود  می  دنبال  خوزستان  استان  نمایندگان 
بلکه از سوی مسئولان، مردم، رسانه ها، فعالان 
می  پیگیری  نیز  فرهنگی  و  اجتماعی  سیاسی، 
در  مردم  نماینده  عنوان  به  ما  صحبت  شود. 
این  داشتیم  نیرو  وزارت  حوزه  با  که  جلساتی 
است که اگر ما 10 دلیل برای عدم انتقال آب 
یک  آنها  داریم  مرکزی  فلات  به  خوزستان  از 
این  برای  کارشناسی  و  علمی  منطقی،  دلیل 

انتقال آب ندارند.
* اصفهان نیازی به تامین آب ندارد

استان  به  انتقال آب  تاکنون 7 طرح  وی گفت: 
صورت  شرب  آب  تامین  برای  کویری  های 
اعتقاد  به  که  چرا  نبودیم  مخالف  ما  که  گرفت 
بر اساس نظر  اما  ایران سرای ما است  ما همه 
کارشناسان وزارت نیرو و همچنین رئیس سازمان 
حفاظت محیط زیست که این استان ها از جمله 
اصفهان نه تنها به آب شرب نیاز ندارد بلکه آب 

مورد نیاز کشاورزی این استان نیز تامین است.
با  داد:  ادامه  نماینده مردم خوزستان در مجلس 
نیاز  مورد  آب  کارون  های  سرشاخه  آب  انتقال 
کشاورزی استان چهارمحال و بختیاری و استان 
خوزستان محدود خواهد شد و بیشترین آسیب را 

در زمینه کشاورزی خواهند دید.
* استان هایی که برای وزارت نیرو خاص هستند

را  آب  دارند  اصرار  استان هایی  عنوان کرد:  وی 
نیز  نیرو  وزارت  برای  و  کنند  منتقل  برای شان 
به  استان ها  این  استان های خاص هستند.  جزو 
لحاظ بارندگی ها در طول سال و همچنین ذخایر 
آب های زیر زمینی و آب های جاری برای تامین 

آب شرب بی نیاز هستند.
* آب را برای مصارف صنعتی منتقل می کنند 

نه شرب
که  است  این  ما  نگرانی  داد:  ادامه  حسینی 
یکبار  وقت  هرچند  مرکزی  فلات  استان های 
برای  و  کنند  می  راه اندازی  را  صنعتی  مرکز 
مصارف صنعتی آب سرشاخه های کارون را می 
خواهند. این در حالی است  که هم اکنون 1000 
روستا در استان خوزستان مشکل آب شرب دارند 
و علاوه بر روستاها حتی در شهرها نیز مشکل 
تامین آب شرب داریم. هنوز برخی از روستاها را 

با تانکر آبرسانی می کنند.
* برای خوزستان تصمیمات غیر اصولی نگیرند

نشست  در  متاسفانه  ای  عده  کرد:  بیان  وی 
غیر  تصمیمات  نیرو  وزارت  و  آب  عالی  شورای 
گیرند  می  خوزستان  مثل  استانی  برای  اصولی 
که خود نیازمند آب است و طبق قانون این افراد 
نه  کشورند  سرتاسر  در  آب  مدیریت  به  موظف 
اینکه به فکر آبرسانی غیر اصولی به چند استان 

خاص مد نظر خودشان باشد.
نماینده خوزستان در مجلس: این تصمیمات به 
دور از چشم مردم و اهل رسانه نوعی اهانت به 
بیاید  نیرو  وزارت  در  مسئولی  اینکه  است.  آنها 
این  که  کند  مطرح  را  مهمی  این  به  موضوعی 
اقدامات رسانه ای و منعکس نشود اینها در واقع 

اجحاف در حق مردم و اهل رسانه است.
نمایندگان خوزستان تصریح کرد:  رئیس مجمع 
این تصمیمات به دور از چشم مردم و اهل رسانه 
مسئولی  اینکه  است.  بوده  آنها  به  اهانت  نوعی 
بیاید موضوعی به این مهمی را  در وزارت نیرو 
مطرح کند که این اقدامات رسانه ای و منعکس 
نشود اینها در واقع اجحاف در حق مردم و اهل 

رسانه است. 
در  آبی  بی  آباد  بهشت  طرح  اجرای  نتیجه   *

خوزستان است 
از  آب  انتقال  با  مخالفت  اینکه  به  اشاره  با  وی 
مطالبه  مرکزی  فلات  به  کارون  های  سرشاخه 
گفت:  است،  خوزستان  استان  در  نفر  میلیون   5
انتقال این آب به معنای نابودی جلگه خوزستان 
مردم  شرب  مصارف  و  کشاورزی  امورات  برای 
تونل  و  سد  طرح  ایجاد  حاضر  حال  در  است. 
بهشت آباد در استان چهار محال و بختیاری که 
در حال راه اندازی است عملا با اجرای این طرح 
از زرد کوه بختیاری یک قطره آب به خوزستان 
نمی رسد.   حسینی ادامه داد: جای تعجب است 
که در جلسه ای که با شخص وزیر نیرو داشتیم 
پایان  تا  نیرو اعلام شد که  به مسئولان وزارت 
این دولت هرگونه طرح انتقال آب اجرا نخواهد 
شد. ولی باز هم می بینیم دور از چشم نمایندگان 
های  طرح  خواهند  می  رسانه  اهل  و  مجلس 

بیشتری راه اندازی کنند.
آب  انتقال  برای  مجلس  نمایندگان  با  توافق   *

صحت ندارد
ما  گفت:  خوزستان  نمایندگان  مجمع  رئیس 
باید  آب  انتقال  طرح  هرگونه  که  داریم  اعتقاد 
اجتماعی  و  امنیتی  محیطی،  زیست  پیوست 
داشته باشد تا بتواند اجرایی شود و اینکه اعلام 
توافق  به  خوزستان  نمایندگان  با  ما  کنند  می 
رسیده ایم به هیچ وجه صحت ندارد. نمایندگان 
خوزستان در مجلس به طور مرتب در مکاتبه با 
سرچشمه  آب  انتقال  از  که  هستند  نیرو  وزارت 
های کارون جلوگیری شود. همین الان 3 طرح 
استیضاح برای وزارت نیرو در همین خصوص در 

نوبت بررسی مجلس قرار گرفته است.
به  کرد:  بیان  مجلس  در  خوزستان  نماینده 
را  مردم  خواست  و  مطالبه  این  جدی  صورت 
را به  این موضوع  پیگیری خواهیم کرد و حتما 
گوش مسئولان خواهیم رساند و مکررا هم اعلام 

خواهیم کرد.
با  ای  جلسه  نیز  پیش  شب   2 افزود:  حسینی 
استاندار خوزستان داشتیم؛ وی نیز منافع استان 
را مد نظر دارد و اعتقاد او نیز این است که هر 
طرحی برای انتقال آب از سرشاخه های کارون 
مربوطه  پیوست های  و  مطالعات  مجوز،  با  باید 

صورت بگیرد.
* انتقال آب باعث افزایش ریزگردها خواهد شد

وی تصریح کرد: در استان خوزستان 5 رودخانه 
جاری وجود دارد که اینها حق آبه دارند. تالاب 
های  فرصت  که  است  موجود  استان  در  هایی 
شغلی را برای بومیان منطقه ایجاد کرده است. 
همچنین موضوع زیست محیطی و آلاینده های 
هوا از جمله ریزگردها مطرح است که با انتقال 

آب باعث افزایش این ریزگردها می شود. 
* حق آبه خلیج فارس نیز تهدید خواهد شد

آب  از  ای  آبه  فارس هم حق  خلیج  گفت:  وی 
هایی که به آن سرازیر می شوند دارد که شوری 
آب  در  که  ای  زنده  موجودات  و  نرود  بالا  آب 
زندگی می کنند نابود نشوند که انتقال آب باعث 

مشکلاتی برای این خلیج نیز خواهد شد.
کشاورزی  خوزستان  استان  در  افزود:  حسینی 
چهار فصل را داریم که به دلیل کمبود آب مورد 
نیاز بخش اعظمی از مردم روستاها زمین های 
به حاشیه شهرها مهاجرت  و  رها کرده  را  شان 
کرده اند که موضوع انتقال آب این مهاجرت ها 

را چندین برابر خواهد کرد.
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نماینده ولی فقیه در خوزستان :
کمک های مومنانه باید ساماندهی شوند

گروه های  گفت:  خوزستان  استان  در  ولی فقیه  نماینده 
کمک  و  شناسایی  را  بی بضاعت  آموزان  دانش  جهادی، 
این  مجازی  آموزش  برای  لازم  امکانات  و  شرایط  کنند؛ 

دانش آموزان فراهم شود.
حجت الاسلام سید محمد موسوی فرد در مراسم توزیع بسته های 
آموزشی بین نیازمندان استان خوزستان اظهار داشت: نیروهای 
مؤمن و جهادی باید برای کمک به اقشار مستضعف در این 
شرایط کرونا به میدان بیایند. وی افزود: کمک های مؤمنانه باید 
بیش از قبل و با نظم و ساماندهی به دست افراد محروم برسد؛ 
به ویژه اینکه در این شرایط کرونا که آموزش مدارس مجازی 

شده است، باید نیاز دانش آموزان تأمین شود.
نماینده ولی فقیه در خوزستان تصریح کرد: گروه های جهادی، 
دانش آموزان بی بضاعت را شناسایی و کمک کنند و شرایط و 

امکانات لازم برای آموزش مجازی آنها را فراهم سازند.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی اهواز :
فرمانداری ها مانع

 برگزاری تجمعات شوند
رئیس دانشگاه علوم پزشکی اهواز گفت: بی تفاوتی مردم نسبت 
به رعایت ضوابط بهداشتی، کنترل کرونا را دشوار می کند و لازم 
است فرمانداری ها از برگزاری مراسم ها و تجمعات جلوگیری 
کنند. فرهاد ابول نژادیان، اظهار داشت: مردم نقش مهمی در 
کنترل و مهار بیماری کرونا دارند و بی تفاوتی مردم کنترل را 

دشوار و سیستم درمان را با چالش روبرو می سازد.
وی افزود: بی تفاوتی مردم و رعایت نکردن پروتکل ها سبب 
شده بیماران بدحال و نیازمند به مراقبت های ویژه در خوزستان 

رشد جهشی داشته باشند.
باید  مردم  داشت:  بیان  اهواز  پزشکی  علوم  دانشگاه  رئیس 
و سایر تجمعات  و عزا  مراسم عروسی  برگزاری هر گونه  از 
پرهیز کنند و رعایت نشدن این مساله در هفته های گذشته و 

دورهمی های خانوادگی روند ابتلا را صعودی کرده است.
وی گفت: فرمانداری ها و بخشداری ها در شهرها و روستاها باید 
نسبت به رعایت ضوابط بهداشتی نظارت کنند. مسئولان شهرها 
باید از برگزاری اجتماعات مردمی جلوگیری و بر عملکرد اصناف 

از نظر رعایت ضوابط نظارت داشته باشند.
ابول نژادیان بیان داشت: وضعیت استان در شرایط قرمز قرار 
دارد و هیچ شهر سفیدی در استان نداریم. اهواز و شهرهای مانند 
امیدیه، آغاجاری، بهبهان، آبادان، رامهرمز و کارون در شرایط 

پرخطر کرونایی قرار دارند.
وی گفت: همچنان شهر مسجدسلیمان جز لیست شهرهای فوق 
پرخطر قرار دارد و برای بهبود وضعیت این شهر محدودیت ها 

تمدید شدند و فقط اصناف ضروری فعالیت دارند.

رئیس شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی خوزستان :
۱3 آبان مجازی برگزار شد

رئیس شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی خوزستان گفت: به 
رغم وجود بیماری کرونا نوجوانان خوزستانی در ویژه برنامه های 

گرامیداشت 13 آبان به صورت مجازی مشارکت داشتند.
حجت الاسلام علی قربانی اظهار داشت: بنا بر مصوبه ستاد 
مدیریت بیماری کرونا برگزاری هر گونه برنامه به صورت تجمع 
و حضور ممنوع اعلام شد از این رو شورای هماهنگی تبلیغات 
اسلامی با مشارکت دیگر دستگاه های متولی برنامه های مجازی 

برای دانش آموزان در نظر گرفت.
وی با تاکید بر اینکه عمده تمرکز در این روز بر فضای مجازی و 
رسانه بود توضیح داد: فضای مجازی بستر مناسبی برای رساندن 
پیام 13 آبان که به نوعی نقطه عطفی در انقلاب اسلامی است 
اسلامی  تبلیغات  رئیس شورای هماهنگی  است.  برخوردار  را 
خوزستان با اشاره به تقارن 17 ربیع و 13 آبان بیان کرد: به 
مناسبت این تقارن برنامه هایی چون نورافشانی، جشن و سرور 

البته بدون تجمع در سراسر استان برگزار شد.
وی ادامه داد: همچنین با همکاری اداره کل آموزش و پرورش 
و  مسابقه  قالب  در  برنامه هایی  دانش آموزان  برای  خوزستان 
فراخوان برگزار شد از سوی دیگر با همکاری و خلاقیت کانون 
پرورش و فکری کودکان و نوجوانان استان برنامه های نمادینی 
چون برافراشتن پرچم  جمهوری اسلامی ایران و نمایشگاه های 

مختلف برپا شد.
با  مجموع  در  کرد:  تاکید  قربانی  الاسلام  حجت 
تمام محدودیت هایی که بیماری کرونا برای ما ایجاد کرده است 
تلاش کردیم مشارکت دانش آموزان و کودکان و نوجوانان را در 

چنین رویدادهایی بکار ببنیدیم.

جریمه 500 هزار توماني در انتظار متخلف ؛
ورود و خروج از خوزستان 

ممنوع شده است 
رئیس پلیس راه خوزستان از اعمال ممنوعیت تردد در ورودی ها 

و خروجی های استان به منظور کنترل شیوع کرونا خبر داد.
رضا دولتشاهی اظهار کرد: با تصمیم ستاد ملی و استانی مقابله با 
کرونا و به منظور مدیریت بیماری و کنترل شیوع ویروس کرونا، 
محدودیت هایی در ورود و خروج خودروها از مبداء و به مقصد 
خوزستان اعمال می شود. وی افزود: در این راستا از ساعت 12 
روز دوشنبه )12 آبان ماه( تا ساعت 2۴ روز جمعه )1۶ آبان ماه( 
از ورود خودروهای با پلاک غیربومی به خوزستان جلوگیری 
می شود. در این مدت، خودروهای با پلاک های بومی نیز اجازه 

خروج از استان خوزستان را ندارند.
برای  ورود  محدودیت  این  گفت:  راه خوزستان  پلیس  رئیس 
خودروهای غیربومی و خروج خودروهای بومی، شامل شهرهای 

استان و پلاک های هر شهر نیز می شود.
وی افزود: در صورتی که راننده خودرو به این موضوع توجه نکند 
و اصرار بر تردد داشته باشد، قطعا جریمه حدود 5۴0 هزار تومانی 

برای وی اعمال خواهد شد.
دولتشاهی بیان کرد: اکنون دیگر بحث ارشاد مطرح نیست و در 
صورت مشاهده خودروی غیربومی در یک شهر، قطعا جریمه 
500 هزار تومانی اعمال خواهد شد. ما از ماه ها قبل اعلام کردیم 
که در شرایط شیوع کرونا، در صورتی که فردی ساکن یک 
شهر باشد و خودروی با پلاک غیربومی داشته باشد باید پلاک 
خودرو را تغییر بدهد بنابراین اگر این افراد جریمه شوند مشکل 
ما نیست زیرا حتی اگر ما جریمه نکنیم دوربین های مداربسته 

این خودروها را جریمه می کنند.

رئیس مجمع نمایندگان خوزستان :

معاون وزیر صمت :مسئولان آب كشور صداقت ندارند
مشکلات گروه ملی پیگیری می شود

معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت و دبیر ستاد تسهیل و رفع 
موانع تولید کشور با تاکید بر اینکه رفع مشکلات گروه ملی 
صنعتی فولاد ایران با جدیت پیگیری خواهد شد گفت: ایجاد 
زمینه  مناسب برای تحقق جهش تولید ویژه این شرکت و دیگر 

واحدهای تولیدی امری ضروری است.
میثم زالی دیروز با اشاره به بازدید خود از خطوط تولید گروه 
ملی صنعتی فولاد ایران در اهواز اظهار داشت: بازدید انجام 
شده با حضور مدیران ارشد این شرکت و سازمان صنعت، معدن 
و تجارت استان خوزستان صورت گرفت و از نزدیک موانع و 
مشکلات پیش روی گروه ملی صنعتی فولاد ایران مورد بررسی 
قرار گرفت. وی بیان داشت: این شرکت برنامه های تولیدی قابل 
توجهی در دستور کار دارد که باید زمینه تحقق آنها با همکاری  

بین بخشی فراهم شود.
دبیر ستاد تسهیل و رفع موانع تولید کشور به  تاکید مقام معظم 
رهبری و برنامه ریزی  دولت در راستای حمایت از تولید داخلی 
با تمام توان، رفع  کشور اشاره  کرد و گفت: برهمین اساس 
مشکلات گروه ملی صنعتی فولاد در دستور کار قرار گرفته 
است تا علاوه بر حفظ اشتغال موجود، جهش تولید در این 

شرکت محقق شود.
زالی گروه ملی صنعتی فولاد ایران را یکی از اولین بنگاه های 
صنعتی کشور دانست که به دلیل تنوع تولید محصولات فولادی 
جایگاه ویژه ای در مارکتینگ فولاد کشور دارد بیان داشت: در 
بررسی های صورت گرفته، انتظار مدیران این شرکت از وزارت 
صمت، تسهیل در فرآیند تهیه مواد اولیه خطوط تولید و صدور 

کارت بازرگانی بنگاه اقتصادی اعلام شده است.
معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت تصریح کرد: این وزارتخانه 
به منظورتوسعه فعالیت های اقتصادی و تداوم تولید با کیفیت 
در گروه ملی، تلاش خواهد کرد تا تامین مواد اولیه مورد نیاز 

خطوط تولید این کارخانه محقق شود.
وی یادآورشد: صدور کارت بازرگانی شرکت گروه ملی صنعتی 
فولاد ایران نیز با جدیت مورد پیگیری قرار خواهد گرفت تا 

زمینه صادرات محصولات تولیدی گروه ملی فراهم گردد.

مدیرکل سیاسی استانداری خوزستان :
شهرستان شدن بندر امام )ره( 

در حال بررسی است
خوزستان  استانداری  کشوری  تقسیمات  و  سیاسی  مدیرکل 
گفت: مساله شهرستان شدن بندر امام خمینی در وزارت کشور 
در حال بررسی است اما هنوز جواب قطعی در این خصوص 
برای ما ارسال نکردند.ناظم ثبوتی مدیرکل سیاسی، انتخابات و 
تقسیمات کشوری استانداری خوزستان در رابطه با تبدیل شدن 
بندر امام خمینی به شهرستان اظهار کرد: مساله شهرستان 
شدن بندر امام خمینی در وزارت کشور در حال بررسی است 
اما هنوز جواب قطعی در این خصوص برای ما ارسال نشده 
است.وی با بیان اینکه ظرف سه سال گذشته شهر یا بخش 
در  است  قرار  افزود:  است،  نشده  اضافه  استان  به  جدیدی  
و شاوور  به شهرستان دهدز  شرایط جدید بخش های دهدز 
به شهرستان کرخه تبدیل شود.مدیرکل سیاسی، انتخابات و 
تقسیمات کشوری استانداری خوزستان گفت: یکسری مراحل 
باید در وزارت کشور و هیئت دولت گذرانده شود تا پس از آن 

شهرستان شدن این مناطق اعلام شود.

حجت الاسلام ناصری نژاد :
شادگان به قطب فولاد تبدیل مي شود 

نماینده مردم شادگان از کلنگ زنی کارخانه گندله سازی در 
این شهرستان خبر داد. حجت الاسلام و المسلمین ناصری نژاد 
اظهار داشت: به همت بخش خصوصی، کارخانه گندله سازی 
با ظرفیت 2.5 میلیون تن، در روز میلاد پیامبر رحمت، کلنگ 
زنی شد.وی افزود: مدت زمان پیش بینی شده برای احداث این 

پروژه عظیم 3۶ الی ۴0 ماه در نظر گرفته شده است.
ناصری نژاد این طرح را موجب رشد و شکوفایی منطقه دانست 
و گفت: سرمایه گذاری طرح از طریق فاینانس خارجی به ارزش 
بالغ بر 2۴0 میلیون یورو خواهد بود و موجبات اشتغال بیش از 

700 نفر را فراهم خواهد کرد.
به  اشاره  با  اسلامی  انرژی مجلس شورای  کمیسیون  عضو 
مشکلات کشور در تامین خوراک کارخانه های فولاد سازی، 
ادامه داد: تامین سنگ آهن و گندله سازی از مهمترین مشکلات 
صنعت فولاداست، اما در این طرح ویژه، سنگ آهن از خارج 
کشور وارد و در این کارخانه به گندله تبدیل خواهد شد، بدین 

ترتیب شادگان به قطب فولاد خوزستان تبدیل خواهد شد.
نماینده مردم شادگان با اشاره به مشکلات بروکراسی اداری و 
صدور مجوزات برای این طرح، گفت: مطالعات و پیشنهاد این 
طرح از سال ۹5 آغاز شد و متاسفانه برای اخذ مجوزات لازم 
علی الخصوص مجوزات زیست محیطی و اختصاص زمین، ۴ 
سال پیگیری و تلاش صورت گرفت که باید بخاطر این تلاش 

از سرمایه گذاران و مسئولان پروژه قدردانی شود.
بخش  به  توجهی  بی  مدیریت،  در  ثبات  عدم  افزود:  وی 
گیری های  سخت  و  ادارات  در  هماهنگی  عدم  خصوصی، 
بی دلیل مانع از گسترش فعالیت بخش خصوصی شده است و 
اگر شرایط هموار می بود، الان باید برای افتتاح این طرح بزرگ 

اقدام می کردیم، نه کلنگ زنی.

شهردار لالی :
مطالبات کارگران پرداخت شد

از  بیمه  حق  ماه   2 و  حقوق  ماه  چهار  گفت:  لالی  شهردار 
مطالبات گذشته کارگران و کارمندان این شهرداری با اعتباری 

حدود 21 میلیارد ریال پرداخت شد.
فراز داودی بیان کرد: از اواخر اردیبهشت امسال که به سمت 
در  را  کارگران  حقوق  پرداخت  شدم  منصوب  لالی  شهردار 

اولویت کاری قرار دادم.
وی افزود: با پیگیری مسئولان استان و کشور بیش از هفت ماه 
حقوق و 11 ماه حق بیمه کارگران شهرداری لالی پرداخت شد.

شهردار لالی ادامه داد: در زمینه کارهای عمرانی نیز 50 هزار 
متر مربع آسفالت و سه هزار مترجوی و جدول با اعتباری حدود 

۴5 میلیارد ریال در شهر لالی اجرا شده است.
این  برای  عمرانی  اعتبار  نیز  ریال  میلیارد  چهار  گفت:  وی 
این  و سنگ شکن  آسفالت  کارخانه  و  شهرداری جذب شد 

شهرداری نیز فعالیت خود را از سر گرفته است.

به دلیل ادامه تنش آبی ؛

محدودیتكشتدرمارونوجراحياعمالميشود

رئیس مرکز بهداشت خوزستان :

چاقییکیازعللفوتكودكانوجوانانكروناییاست

با  برق خوزستان  و  آب  سازمان  آب  منابع  جامع  مطالعات  معاون 
جز  به  خوزستان  آبی  در همه حوضه های  نرمال  به کشت  اشاره 
حوضه مارون در زمستان امسال، گفت: با توجه به ادامه تنش آبی 
در حوضه مارون- جراحی، ۴0 درصد محدودیت کشت زمستانه در 

این حوضه اعمال می شود.
با توجه به کاهش ۴0  ایرنا، فراز رابعی اظهار داشت:  به گزارش 
درصدی آورد رودخانه مارون نسبت به متوسط بلندمدت در سال 
آبی جاری، امکان کشت در سطح نرمال در زمستان امسال وجود 
برای  و  ندارد  مناسبی  آبی  ذخیره  مارون  سد  افزود:  وی  ندارد. 
تامین آب کشاورزی از مهر تا اردیبهشت به میزان 530 میلیون 

مترمکعب برنامه ریزی شده است.
رابعی با اشاره به برگزاری جلسات برای هماهنگی کشت زمستانه 
اساس  بر  کرد:  اضافه   ،13۹۹-1۴00 آبی  سال  در  استان  در 
برنامه ریزی حجم مورد نیاز برای کشت های زمستانه در حد نرمال 

در حوضه های کرخه، کارون و دز، قابل تامین است.
وی گفت: طبق پیش بینی های فصلی هواشناسی، بارندگی در پاییز 
در  و  نرمال  از  کمتر  خوزستان  آبریز  حوضه های  همه  در  امسال 

زمستان نزدیک به نرمال است.
بارندگی های  شدن  محقق  در  قطعیت  عدم  به  اشاره  با  رابعی 
پیش بینی شده، به کشاورزان توصیه کرد بهره وری و صرفه جویی 

در مصرف آب را افزایش دهند، چرا که با آب کمتر نیز می توان 
عملکرد بهتری داشت.

را  کشاورزی  آب  بی رویه  مصرف  و  هدرروی  اگر  وی،  گفته  به 
داشته باشیم و بارندگی های زمستان اتفاق نیفتد، با محدودیت در 

کشت های تابستانه مواجه می شویم.
* رتبه دوم تولید برقابی

آبی ۹8- به سال  برق خوزستان همچنین  و  معاون سازمان آب 
۹۹ اشاره کرد و گفت: در این سال بارش در حوضه کرخه ۴72 
درصد   11 گذشته،  سال   50 نرمال  به  نسبت  که  بوده  میلیمتر 
افزایش داشت، اما بارندگی در کارون بزرگ نسبت به نرمال هشت 

درصد کاهش داشته است.
وی افزود: در سال آبی گذشته آوردها در حوضه رودخانه کارون 
به نسبت نرمال، هشت درصد کاهش، در حوضه دز هفت درصد 
کاهش، در حوضه مارون- جراحی 2۶ درصد کاهش، در حوضه 
جره 37 درصد کاهش و در حوضه کرخه 22 درصد افزایش داشته 
که بر همین اساس در حوضه های دز و کارون با مشکلات کمتر 

ولی در حوضه مارون و جره با تنش آبی مواجه بودیم.
رابعی اضافه کرد: در سال آبی گذشته 18 هزار گیگاوات ساعت 
انرژی برقابی در سدهای زیرمجموعه سازمان آب و برق تولید شد 
که جزو سال های کم سابقه به شمار می آید و رتبه دوم در 10 سال 

گذشته بوده است.
وی با اشاره به تامین آب نیازهای کشت پاییزه و زمستانه در سال 
گذشته در همه حوضه های آبی، اظهار داشت: در این سال برای 
نخستین بار، کشت 130 هزار هکتار شلتوک برنامه ریزی شد اما 
در عمل حدود 200 هزار هکتار شلتوک کشت شد که از سال آبی 

قبل تر هم بیشتر بوده است.
رابعی ادامه داد: در حوضه مارون- جراحی که با تنش آبی مواجه 
تابستانه  برای کشت  اما  شد  تامین  زمستانه  نیازهای کشت  بود، 
رهاسازی  و  برنامه ریزی  با  البته  داشت،  وجود  محدودیت هایی 
موجی آب از سد مارون، آبیاری کامل نخیلات انجام شد که این 

اقدام با همکاری همه دستگاه های مرتبط صورت گرفت.

رئیس مرکز بهداشت خوزستان گفت: تغییر ذائقه غذایی نوجوانان 
و جوانان و استفاده از فست فود عوارض بسیار بدی دارد از جمله 
اینکه چاقی یکی از علل مرگ در کودکان و جوانان مبتلا به کرونا 
بر  همواره  کرد:  اظهار  علوی  محمد  سید  مهر،  گزارش  به  است. 
کنترل بیماری های غیر واگیردار یا همان NCB تأکید بسیاری 
می شود که معمولًا در این زمینه مراقبت از مادران باردار، بیماران 
بیشتری دارند( و  زمینه ای، کودکان )چون در جوامع خطرپذیری 
همچنین افراد مسن از اولویت توجه بیشتری نسبت به سایر اقشار 

برخوردار هستند.
وی افزود: با وجود اینکه شیوع ویروس کرونا وارد ماه نهم شد اما 
همچنان ناشناخته هایی در خصوص این ویروس باقی مانده است؛ 
هرچند اطلاعات جدید کسب شده است ولی این ویروس بر حسب 
پیش بینی ها و سرنوشت آن بر اساس سناریوهای قبلی پیش نرفت.

اینکه  وجود  با  کرد:  تصریح  خوزستان  بهداشت  مرکز  رئیس 
انجام شد ولی  بسیار  ارائه داروهای  برای  کارآزمایی های مختلف 
سازمان بهداشت جهانی هنوز داروی کاربردی و مورد تأیید خود را 

برای درمان کووید- 1۹ معرفی نکرده است.
علوی بیان کرد: در ابتدای شروع ویروس کرونا همه تصور کردند 
از  کمتر  افراد  اینکه  یا  و  کمتر  آنفولانزا  از  ایران  مردم  تعداد  که 
باردار  زنان  و  اکنون کودکان  ولی  نمی شوند  مبتلا  سن 20 سال 

هم مبتلا شدند.
پایان  که  زمانی  تا  باشند  داشته  توجه  باید  مردم  کرد:  تأکید  وی 
هر  در  باشد؛  نشده  رسمی  اعلام  آن  درمان  همچنین  و  اپیدمی 
مرحله از وضعیت با رنگ سفید، قرمز، زرد و غیره باید پروتکل های 

بهداشتی خود را به صورت کامل رعایت کنند.
رئیس مرکز بهداشت خوزستان با اشاره به اینکه امروز تجمع ها، 
خانگی شده و خانواده ها چند روز بعد از دورهمی و شادی نسبت 
به برگزاری مراسم عزاداری می کنند، گفت: برای کاهش ابتلاء به 
کرونا باید مواجهه افراد را به حداقل برسانیم و آنها نیز از حضور در 
هرگونه تجمع های ورزشی، شادی، عزا، کنسرت، هنری، فرهنگی، 

سیاسی و مذهبی به شدت خودداری کنند.
علوی اضافه کرد: باید از افراد آسیب پذیرتر در مقابل کرونا مراقبت 
باردار، کودکان،  زنان  بالای ۶0 سال،  با سنین  افراد  یعنی  کنیم؛ 
افراد مبتلا به بیماری های زمینه ای مانند قلبی - عروقی، دیابت، 
و  کبدی  کلیوی،  تنفسی،  مزمن  بیماران  سرطان ها،  خون،  فشار 
همچنین فعالان خط مقدم مبارزه یا همان خادمان حوزه بهداشت 
و درمان تا زنده بمانند و به مردم خدمت کنند. وی با اشاره به لزوم 
رعایت آداب سرفه و ترشحات، عنوان کرد: استراتژی شفا یا همان 
خانه  از  ماسک  از  استفاده  و  فاصله گذاری  شست وشوی دست ها، 

تا خانه مهم ترین توصیه برای پیشگیری از ابتلاء به کروناست.
مکان هایی  در  باید  مردم  گفت:  خوزستان  بهداشت  مرکز  رئیس 
حضور پیدا کنند که حتماً دارای سیستم تهویه هوا باشد چرا که 

تعویض هوای آن مکان ۶ تا 10 بار در هر ساعت لازم است.
علوی تأکید کرد: گندزدایی سطوح مشترک مثل کیبورد، موبایل، 
برخورد  به دلیل  آسانسور  نقلیه عمومی و دکمه  دستگیره وسایل 

دست های آلوده ضروری و الزامی است.
ارتباط  ردیابی  همچنین  و  بیماران  سریع  درمان  به  اشاره  با  وی 
بیماران با افراد سالم، اظهار کرد: در کشورهای موفق به ازای هر 

داشته اند،  ارتباط  او  با  که  نفری   100 حدود  شناسایی شده  بیمار 
ردیابی شدند؛ اوایل شیوع ویروس کرونا ردیابی افراد در ارتباط با 
بر اساس  بعد  بود ولی  آنها خیلی خوب  از  نمونه گیری  بیماران و 
گرفته  تست  علائم  دارای  افراد  از  فقط  بهداشت  وزارت  ابلاغ 
می شد. رئیس مرکز بهداشت خوزستان یادآور شد: سند ملی کنترل 
مزایای  ایران  کشور  در  واگیردار  غیر  بیماری های  از  مراقبت  و 
بسیاری را از جمله کاهش امکان ابتلاء به کرونا و همچنین کاهش 

مرگ ومیر ناشی از کرونا دارد.
استان های  دیگر  همچون  خوزستان  استان  در  داد:  ادامه  علوی 
کشور و حتی جهان بیش از 82 درصد مرگ ومیر ناشی از کرونا 

برای افراد دارای بیماری زمینه ای و یا سن بالا رخ داده است.
وی با اشاره به اینکه حدود نیم میلیون نفر در جهان در سنین بالا 
نفر  میلیون  در حال حاضر ۴00  مبتلا می شوند، گفت:  دیابت  به 
در جهان در مرحله قبل از ابتلاء به دیابت هستند که در صورت 

مراقبت کامل امکان پیشگیری از ابتلاء وجود دارد.
این  از  درصد   75 کرد:  اضافه  خوزستان  بهداشت  مرکز  رئیس 
با  عقب مانده  یا  نیافته  توسعه  کشورهای  در  نفر  میلیون   ۴۹0
محدودیت های اعتباری هستند؛ همچنین پنج میلیون نفر دیابتی 
ابتلا  این  از  آنها  چهارم  یک  متأسفانه  که  داریم  ایران  کشور  در 

اطلاعی ندارند و این موضوع خطرناک است.
علوی در پایان عنوان کرد: متأسفانه تغییر ذائقه غذایی نوجوانان و 
جوانان و گرایش آنها به استفاده بسیار از فست فود عوارض بسیار 
بدی دارد که نسل آینده را تهدید می کند؛ برای نمونه چاقی یکی 

از علل مرگ در کودکان و جوانان مبتلا به کووید- 1۹ بود.


